
در روزهای�ی که 
شیوا نوروزی
    گزارش

ورزش ایران هنوز 
آنطور ک�ه باید و 
ش�اید رنگ و بوی المپیک به خ�ود نگرفته و 
ورزشکاران و مربیان از شرایط موجود انتقادهای 
زیادی دارند، تعداد مدال های کس�ب شده در 
المپیک 2012 یکي از درخش�ان ترین نتایج به 
دس�ت آمده در تاریخ ورزش کش�ور در حال 
افزایش است، اتفاقي که کار المپیکی های ایران 
در توکی�و 2020 را دش�وارتر از قب�ل می کند.

در المپیک لن��دن 12 مدال خوش��رنگ )چهار 
طلا، پنج نقره و سه برنز( ایران را به رده هفدهم 
دنیا رساند، اما مثبت شدن تست دوپینگ چند 
ورزشکار صاحب مدال طلا و نقره این بازی ها در 
رشته های وزنه برداری و کشتي باعث تغییر رنگ 
مدال های ورزشکاران ایران و حتي افزایش تعداد 
مدال های کاروان کشورمان شده است.  ابتدا در 
سال 95 بود که در اتفاقي عجیب و باور نکردني 
با دوپینگي اعلام ش��دن چهار نفر اول دسته 94 
کیلوي وزنه برداری، مدال طلای المپیک به سعید 
محمدپور رسید. وزنه بردار کش��ورمان در لندن 
به مقام پنجم وزن خود دس��ت یافت، اما تس��ت 
دوپینگ هر چه��ار نفر اول مثب��ت از آب درآمد 
تا محمدپور قهرم��ان 94 کیلوگ��رم بازی های 
المپیک لقب بگیرد. در دس��ته85 کیلوگرم هم 
کیانوش رس��تمی برنز گرفته بود، اما از آنجا که 

حریف روس��ی اش دوپینگ کرده بود، نقره او به 
ملی پوش ایرانی تعلق گرفت. نواب نصیرشلال هم 
نایب قهرمان دسته 105 کیلوگرم المپیک لندن 
بود، ولی بعد از مثبت شدن تست دوپینگ ولکسی 
توروختی اوکراینی، طلای این وزن به ملی پوش 
وزنه برداری ایران رسید. به این ترتیب وزنه برداری 
که عملکرد خوبي نداشت با دو طلا و یک نقره یکي 
از موفق ترین رشته های کاروان ایران در المپیک 

لندن لقب گرفت.
  طلا بعد از 7 سال

بعد از قهرمانان وزنه برداری نوبت کمیل قاسمی 
بود که پس چند س��ال تأخیر به حق واقعی اش، 
یعنی مدال طلا برسد. آرتور تایمازوف ازبکستانی 
اگرچه به لطف دوپینگ قهرمان س��نگین وزن 
کش��تی آزاد المپیک 2012 لق��ب گرفته بود، 
اما حالا این ورزش��کار مجبور اس��ت مدالش را 
به IOC پس بدهد. جال��ب اینکه نایب قهرمان 
گرجستاني المپیک هم دوپینگی از آب درآمده 
و او نیز باید نقره  خود را پس دهد تا قاس��می در 
شرایطی که از دنیای قهرمانی خداحافظی کرده، 
قهرمان سنگین وزن کشتي المپیک لندن لقب 
گیرد و در انتظار رسیدن مدال طلایش باشد. با 
توجه به این تغییرات و افزایش مدال های طلاي 
ایران به عدد 7 رتبه کش��ورمان از مکان هفدهم 
جدول رده بندی به مقام دوازدهم ارتقا پیدا کرده 
تا نتیجه درخش��ان قبلي حالا با هفت طلا،پنج 

نقره و یک برنز درخش��ان تر و دست نیافتنی تر 
شود و این طبیعي است که المپیکی های ایران 
براي المپیک 2020 توکیو کاري بسیار سخت 
براي تکرار و حتي نزدیک شدن به این نتیجه در 

پیش داشته باشند.
  حقی که ضایع شد

رس��یدن به مقام قهرماني المپی��ک آرزوي هر 
ورزشکاري اس��ت. آرزویی که دس��تیابی به آن 
ش��ادي غیرقابل وصفی را به هم��راه دارد. با این 
حال کمیل قاسمي چندان خوشحال نیست. او 
که دیروز در مراس��م تجلیل اش در خانه کشتي 
حاضر شده بود از سال های از دست رفته اش گفت 
و حقي که ضایع شده است: »اگر رقبایم دوپینگ 
نمی کردند، من مدال طلا را همان سال می گرفتم 
و این حقی بود که پس از هفت سال به من رسید. 
اگر همان زمان به حقم می رس��یدم، قطعاً روند 
زندگی ورزشی و شخصی ام کاملًا تغییر می کرد. 
زحمت زیادی برای موفقی��ت در المپیک لندن 
کشیده بودم و حالا هم  توقع دارم مسئولان ورزش 

با من هم مثل طلایی های لندن برخورد کنند.«
  امیدوار به آینده 

س��رمربی تیم مل��ی کش��تی آزاد در خصوص 
عملکرد این رش��ته در المپی��ک 2012 گفت: 
»تیم کشتی آزاد در المپیک 2012 لندن حقش 
بیش��تر از این حرف ها بود و ای��ن طلای کمیل 
نش��ان داد که ما شایس��تگی این را داشتیم که 

بیشتر از این طلا بگیریم و می توانستیم در کنار 
سه مدال طلای کشتی فرنگی یکی، دو طلا هم 

در کشتی آزاد بگیریم.«
غلامرضا محمدی اب��راز امیدواری کرد در توکیو 
نتایج درخشان لندن تکرار شود: »هرچند کار در 
المپیک 2020 توکیو سخت است، اما امیدوارم 
اتفاق خوب��ی در المپیک آینده بیفتد و کش��تی 
ما با حمایت تمامی دوس��تان ب��ه جایگاه اصلی 
خود برسد.« س��رمربی تیم ملی کشتی فرنگی 
نیز موفقیت آزادکاران و فرنگی کاران را موفقیت 
ورزش ایران نامید.  محمد بنا در مراسم تقدیر از 
کمیل قاس��می به مدال آوری کشتی اشاره کرد: 
»همیش��ه به همکاران گفته ام ک��ه هیچ فرقی 
بین آزاد و فرنگی وجود ندارد و ما همه یک گروه 
هس��تیم که برای سربلندی کش��تی کشورمان 
زحمت می کشیم. واقعاً از موقعی که این خبر را 
شنیده ام، خوشحالم، هرچند دیر اما کمیل بعد 
از هفت سال به حقش رس��ید و من هم معتقدم 
کشتی آزاد در المپیک لندن حقش بیشتر از این 
حرف ها بود. همه عزیزان در کش��تی آزاد بیشتر 
تلاش می کنند تا در توکیو و پس از آن در المپیک 
2024 بتوانند جبران این عقب ماندگی و کسب 
مدال طلا را انجام دهند. خیلی برای کمیل قاسمی 
خوشحالم و آرزو دارم که در المپیک آینده هم تیم 
آزاد و هم تیم فرنگی بتوانن��د مدال طلا بگیرد و 

مطمئناً کار سخت است، اما من امیدوارم.«
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نگاهي به نتایج ضعیف رئال در پیش فصل
رؤياي بازگشت با زيدان ترک خورد

روزهاي س�خت رئال در بازی های پیش فصل و شکس�ت هایی که 
پشت سر هم بر س�ر تیم زیدان آوار می ش�ود، هواداران را نگران 
کرده است. پس از شکس�ت س�نگین 7 بر 3 مقابل اتلتیکو، رئال 
سه ش�نبه هم به تاتنهام باخت ت�ا همچنان ناکامی ه�ای این تیم 
ادامه داش�ته باش�د، عملکردي که س�بب ش�ده ه�واداران رئال 
ناامیدانه منتظر شروع فصل جدید لالیگا و لیگ قهرمانان باشند.

بازگشت زیدان در رؤیاي هواداران رئال پایان ناکامی های سفیدهاي شهر 
مادرید بود. کارنامه فوق العاده زیزو روي نیمکت رئال سبب شده بود در 
بازگشت دوباره سرمربي فرانسوی شان به نیمکت این تیم، همه در انتظار 
یک تیم متفاوت نسبت به فصل کابوس وار گذشته باشند. عملکرد سانتیاگو 
سولاري آنقدر در رئال پرنوسان بود که باعث شد در هفته های پایاني فصل 
پیش، مسئولان مادرید در خانه زیدان را از پاشنه در بیاورند تا او تعطیلات 

و استراحتش را نیمه کاره رها کند و دوباره به مادرید بازگردد.
چند هفته بیشتر اما به آغاز فصل جدید لالیگا باقي نمانده که عملکرد 
رئال در بازی های تدارکاتي پیش از فصل، نتوانس��ته رضایت هواداران 
این تیم را به همراه داش��ته باشد و آنها نگران هس��تند که مبادا فصل 
جدید ادامه کابوس های فصل گذشته باشد. روزنامه مارکای اسپانیا در 
این باره نوشت که روند رئال مادرید در بازی های پیش فصل به بدترین 
شکل ممکن بوده و این تیم حتی نتوانسته در یک بازی)در جریان 90 
دقیقه( هم به پیروزی برس��د. بدتر اینکه در هیچ کدام از چهار دیداری 
که برگزار کرده، حتی یک دقیقه هم از حریفان خود پیش نیفتاده است. 
رئال ابتدا 3 بر یک به بایرن باخت. سپس با آرسنال 2-2 مساوی کرد و 
در ضربات پنالتی پیروز شد. در بازی سوم به شکلی باور نکردنی 7 بر 3 
مغلوب اتلتیکومادرید شد تا یک نتیجه تحقیرآمیز را کسب کرده باشد و 

سه شنبه شب نیز در آئودی کاپ مونیخ با یک گل به تاتنهام باخت.
  ناامیدي 50 درصدي مادریدی ها

نتایج رئال در بازی های تدارکاتي، هواداران مادری��دي را نگران کرده 
است، طوري که نتایج تیم زیدان نشان می دهد که رویکرد رئال مادرید 
در بازی های دوس��تانه هیچ تفاوتی با شکس��ت های این تی��م در برابر 
وایه کانو، رئال سوس��یداد و رئال بتیس در مقطع پایانی فصل قبل  رایو 
نداشته اس��ت و به نظر می رس��د زیدان هنوز نتوانس��ته تیمي را که با 

سولاري از روزهاي اوجش فاصله گرفت دوباره بسازد.
این در شرایطي است که با ورود خریدهای تابستانی از جمله ادن هازارد، لوکا 
یوویچ و ادر میلیتائو هواداران رئال مادرید به تغییر شرایط امیدوار بودند، اما 
دریافت 13 گل در چهار بازی دوستانه و تحقیرآمیزترین شکست 50 سال 
اخیر )7 بر 3 برابر اتلتیکومادرید( باعث شده کسی به ادامه کار زیدان امیدوار 
نباشد. در نظرسنجی آ.اس، 53 درصد هواداران مدعی شده اند زیدان قبل از 
کریسمس اخراج خواهد شد و این بار نمی تواند منجی تیمش باشد. اتفاقی 
که در سال های اخیر کم رخ نداده و تجربه نشان داده هم فلورنتینو پرز و هم 

حاضران در برنابئو خیلی تحمل شکست های متوالی را ندارند.
  وعده زیدان براي بازگشت

زیدان اما نگاه امیدوارکننده ای به فصل جدید دارد و نسبت به اتفاقاتي 
که انتظارشان را می کشد، خوش بین اس��ت و با وجود شکست مقابل 
تاتنهام از ش��اگردانش رضایت دارد: »مقابل تاتنه��ام بهتر بودیم. باید 
هر روز بهتر ش��ویم. نمی توانم از شکست خوش��حال باشم، اما در همه 
زمینه ها بهتر بودیم. باید مثبت نگاه کرد.« او که دیش��ب تیمش را در 
بازي رده بندی آئودي کاپ برابر فنرباغچه به میدان فرستاده بود، تأکید 
می کند به بازیکنانش اعتماد دارد و آنها دوباره برمی گردند: »من در اینجا 
با بازیکنانم هستم. تا سی و یکم آگوست می تواند هر اتفاقی رخ دهد. با 
این تیم در حال تمرین هستیم و به بازیکنانم اعتماد دارم. درست است 
بازی ها بد پیش می روند و در لحظات خوبی بس��ر نمی بریم، اما اعتماد 
به نفس مان را از دست نداده ایم. می دانیم فصل پیش رو طولانی است، 
هیچ کس نمی تواند سال جدیدی را که پیش رویمان است از ما بگیرد، 
هیچ کس. می دانم سخت خواهد بود، چون فصل را سخت شروع کردیم. 
می دانم که یک تیم فوق العاده دارم. هنوز به آمادگی کامل نرسیده ایم، 

اما بهتر خواهیم شد و تنها به یک برد نیاز داریم.«
البته زیدان این روزها را پیش بینی کرده بود، به همین خاطر از بازگش��ت 
به مادرید پشیمان نیست. او در پایان فصل گذشته پس از باخت عجیب به 
رایو وایه کانو گفته بود: »از اینکه دوباره سرمربی رئال مادرید شده ام، متأسف 
نیستم. من می دانم که ما باید با لحظات دشواری مثل امروز برخورد کنیم.«

2012 دست نيافتني تر شد!
به بهانه تجلیل از کمیل قاسمي پس از رسیدن به طلاي المپیک لندن بعد از 7 سال

دنيا حيدري

به دنبال گرفتن مجوز اعزام بانوان هستيم
ممنوعیت حضور بانوان جودوکار ایرانی در مسابقات جهانی به دلیل داشتن 
حجاب بدون شک تلخ ترین خبر برای بانوان جودوکار ایرانی است. آرش 
میراس��ماعیلی، رئیس فدراس��یون جودو از تلاش  برای رفع این مشکل 
خبر داد: »به دلیل قوانینی که وض��ع کرده اند بانوان ما فقط می توانند در 
قهرمانی آسیا شرکت کنند، اما قرار اس��ت در حاشیه مسابقات قهرمانی 
جهان با فدراسیون جهانی جودو دیدار داشته باشم و از آنها بخواهم با توجه 
به پتانسیل بانوان ایرانی شرایطی را مهیا کنند که در رده نوجوانان و جوانان 

بتوانیم شاهد حضور بانوان ایرانی در مسابقات جهانی باشیم. «

سکوی قهرمانی را می خواهيم
چهارمین دوره مسابقات قهرمانی نونهالان جهان در حالی از 1۶ مردادماه 
به مدت چهار روز در تاشکند ازبکستان برگزار می شود که اعظم درستی، 
سرمربی تیم تکواندوی دختران ایران از هدف شاگردانش برای رفتن روی 
سکوی قهرمانی می گوید: »بعد از عملکرد خوبی که در مسابقات آسیایی 
داش��تیم، اکنون آماده حضور در میدان جهانی هستیم. دوره گذشته به 

 عنوان سومی جهان رسیدیم و حالا در اندیشه قهرمانی هستیم.«

نتيجه تاريخي لندن نتيجه نگاه المپيکي بود
المپیک لن��دن ب��راي ورزش ای��ران یک 
المپیک فراموش نشدني بود، رقابت هایی 
که ثمره یک کار تیمي و حمایتي چهار ساله 
بود که در سال 2012 به بار نشست و کاروان 
کشورمان توانست یک نتیجه تاریخي کسب 
کند. راز این موفقیت؛ تلاش، برنامه ریزی و 
حمایت های همه جانبه و نگاه المپیکی بود تا  
در سال 2012  عنوان بهترین کارنامه ایران 
در ادوار المپیک به ثبت برسد. برنامه ریزی 
براي المپیک لندن بلافاصله پس از پایان 
المپیک پکن آغاز ش��د و در برنامه ریزی های صورت گرفته، نگاه ویژه ای 
به قهرمانان وجود داشت و سعي کردیم از بهترین مربیان استفاده کنیم. 
براي المپیک لندن ما با ورزشکاران و مربیان زندگي کردیم، طوري که سال 
تحویل در سال المپیک براي نظارت و سرکشي به اردوي کشتي رفته بودیم 
و کنار محمد بنا و مربیان کشتي بودیم. ما به عنوان مسئول در ورزشکار 
ذوب شده بودیم و همواره سعي می کردیم در کنار بچه های المپیکي باشیم 
و نسبت به رفع و رجوع مشکلاتشان اقدام کنیم. دوشنبه هر هفته جلساتی 
با فدراسیون ها برگزار و گزارش��ي از آخرین وضعیت تیم های اعزامي به 
المپیک گرفته می شد و اینطور نبود که این جلسات فقط یک دورهمی 
باشد. در این جلس��ات و همچنین سرکش��ی هایی که به اردوها می شد، 
وضعیت المپیکي ها به دقت مورد رصد قرار می گرفت و مشکلاتشان را جویا 
می شدیم و برطرف می کردیم. علاوه بر این کارشناسان هر رشته هر هفته 
گزارش های کارشناسی  خود را ارائه می دادند و سیستم نظارتي قوي روي 
تمرینات و برنامه های آماده سازی ورزشکاران وجود داشت. برنامه اعزام ها 
مرتب چک می شد و معتقد بودیم که باید ورزشکاران به کشورهایي اعزام 
شوند که بتواند به بالا بردن کیفیت فني آنها کمک کند، به همین خاطر 
هرچند برخي مخالف بودند و عنوان می کردند که شکست می خوریم، اما 
به آنها تأکید می کردیم که همین شکست ها و تجربه ای که از رقابت در یک 
مسابقه با کیفیت کسب می شود، می تواند به پیشرفت مان کمک کند. از 
یک سال قبل هم روزشمار المپیک را نصب کرده بودیم  و حاصل چنین 

تلاش های شبانه روزی نتیجه تاریخی لندن بود. 

بهرام افشارزاده

  سرپرست کاروان ایران 
در المپیک2012

شهداي مدافع حرم حق بزرگي بر گردن مردم کشورهایي دارند که طي 
سال های گذشته مورد هجوم و تجاوز تروریست های تکفیري قرار گرفته اند. 
عدنان النجم عزام، سوارکار جهانگرد اهل سوریه در راستای اهداف صلح 
و دوستی و رساندن پیام تقدیر ملت سوریه به مردم ایران و خانواده های 
شهدای مدافع حرم به پاس حمایت از سوریه در جنگ با تروریست های 
تکفیری با حضور در شهر همدان به دیدار خانواده شهید مدافع حرم مجید 
صانعي رفت و با خانواده این شهید گفت وگو کردو پیام مردم سوریه را به آنها 
رساند. عدنان در سفر به همدان از باغ موزه دفاع مقدس و یادمان شهدای 
هشت سال دفاع مقدس و مدافعان حرم دیدن و نسبت به مقام شامخ شهدا 

از جمله سردار شهید همدانی از سرداران سرافراز سپاه ادای احترام کرد.

سعيد احمديان

يخچالي در نانجينگ چين
رسانه هاي چیني دیروز مدعي شدند گارد رأس 

حامد قهرمانی
    چهره

تیم ملي بسکتبال ایران به باشگاه نانجینگ 
این کشور پیوس��ته اس��ت. خبري که اگر 
صحت داشته باشد تعداد لژیونرهای حال حاضر بسکتبال ایران در چین را 
دو برابر می کند. فصل قبل حامد حدادي در چین بازي کرد و به احتمال 

زیاد یک فصل دیگر هم در رقابت های بس��کتبال این کشور حضور 
خواهد داشت تا حالا با اضافه شدن بهنام یخچالي به عنوان 

دومین ملی پوش ایران در لیگ چین دیگر در دیار آفتاب 
تاب��ان تنه��ا نباش��د. یخچال��ي فصل پی��ش در تیم 
پتروشیمي بندر ماهشهر حضور داشت. پیش از این 
نیز صمد نیکخواه بهرامي و ارسلان کاظمي حضور 
در بس��کتبال چین را تجربه ک��رده بودند. البته با 

توجه به شرکت یخچالي در تمرینات آماده سازی 
تیم ملي و اردوي پرتغال، روسیه و یونان هنوز 

اظهارنظری در این خصوص از س��وي او 
شنیده نشده و این خبر صرفاً از سوي 

چیني ها مطرح شده است. با این 
حال حضور او در لیگ حرفه ای  
چین )CBA( می تواند سکوي 
پرش��ي براي این بسکتبالیست 

جوان و پرانگیزه کشورمان باشد تا 
بتواند مس��یر خود را براي پیش��رفت 

هموارتر از قبل کند.

30 مرداد آغاز المپياد استعداديابي بسيج در دامغان
اس��تان س��منان       بسیج
به عن��وان میزبان 
المپیاد اس��تعدادیابي س��ازمان ورزش بسیج 
کشور انتخاب شد. المپیاد استعدادیابی سازمان 
ورزش بسیج از تاریخ 30 مرداد در شهرستان 
دامغان اس��تان س��منان و با حض��ور تیم های 
منتخب پایگاه های استعدادیابی سازمان ورزش 
بسیج از کل کشور برگزار می شود. این المپیاد 
در 12رشته ورزشی و با حضور 3 هزار ورزشکار 
نوجوان در دو بخش برادران و خواهران برگزار 

خواهد شد. میرجلیلی، مسئول سازمان ورزش 
بسیج کشور در حاش��یه جلسه تفاهم با استان 
میزبان عنوان کرد: »این س��ازمان 3۶0 پایگاه 
استعدادیابی در سراسر کشور راه اندازی کرده 
اس��ت و هر س��اله المپیاد اس��تعدادیابی این 
پایگاه ها با توجه خاص برپا می شود و از اهمیت 
ویژه ای برخوردار بوده و هست، اما امسال این 
المپیاد ب��ه دلی��ل بهره ب��رداری حداکثری از 
ظرفیت عظیم پایگاه ها و ورزشکاران بسیجي 

اهمیتی دوچندان خواهد داشت.«

قهرمان وزنه ب��رداری المپیک این 
فريدون حسن

      بازتاب
روزها براي انج��ام مراحل درماني 
خود در آلمان بسر می برد. سهراب 
مرادي سه شنبه راهي آلمان شد و بلافاصله از سوي تیم پزشکي مورد 
معاینه قرار گرفت. بنا بر اظهارنظر پزش��کان معالج و نتایج اولین 
معاینات سهراب مرادي، قهرمان وزنه برداری کشورمان می تواند در 

المپیک 2020 توکیو حضور داشته باشد و وزنه بزند.
دکتر غلامرضا نوروزي، رئیس فدراسیون پزشکي ورزشي کشورمان 
در خصوص آخرین وضعیت سهراب مرادی به خبرگزاري ایسنا گفته 
است: »خوشبختانه آسیب دیدگی به حدی است که می توانیم برای 
شرکت و حضور مرادی در رقابت های المپیک 2020 توکیو امیدوار 
باشیم. در حال حاضر قرار است ظرف مدت دو هفته به صورت صبح و 
بعدازظهر زیر نظر فیزیوتراپ و مربی بدنساز مباحث درمانی ادامه یابد 
و پس از این زمان رادیولوژی و عکسبرداری انجام می شود و سپس 
در مورد درمان نهایی تصمیم گیری خواهد شد.« حضور در مسابقات 

انتخابي المپیک و متعاقب آن حضور در بزرگ ترین آوردگاه ورزشی 
جهان از جمله دغدغه های علاقه مندان به ورزش در خصوص سهراب 
مرادي است، به ویژه اینکه او یکي از اصلی ترین نفرات کاروان ورزشي 
کشورمان براي کسب مدال محسوب می شود. رئیس فدراسیون 
پزشکی ورزشی در مورد این نگراني و احتمال حضور مرادي در سه 
مسابقه گزینشی المپیک در ش��هریورماه و نیمه دوم سال جاری، 
این چنین ادامه داده است: »در شرایط فعلی صرفاً حضور سهراب 
مرادی در گزینشی ها مهم اس��ت، حتی اگر قرار باشد او وزنه های 
پایین 20، 30 یا 40 کیلوگرمی را بالای سر ببرد. پس از آن درمان 
مؤثر برای حضورش در المپیک ادامه می یابد و پس از انجام انتخابی ها 
در ارتباط ب��ا درمان قطعی این قهرمان کش��ورمان تصمیم گیری 
می ش��ود.«  نوروزی در پایان در مورد اولویت های درماني مرادي 
عنوان کرده اس��ت: »وی در حال حاضر دچار مصدومیت از ناحیه 
شانه است و باید آن را برطرف کند و معاینات مجدد خود را در مورد 

آسیب دیدگی کمر بعد از آن پیگیری خواهد کرد.«

 سهراب مرادي
 به المپيک مي رسد

فدراسيون حاشيه ساز!
سری که درد نمی کند دستمال نمی بندند، اما نگاه فدراسیون فوتبال 
گویا متفاوت است که خود به دنبال حاشیه و چالش های تازه می رود، 
آن هم در ش��رایطی که تصور می ش��د این روزها بابت عدم مهیا شدن 
شرایط امنیتی ورزشگاه ها برای برپایی لیگ نوزدهم و به تعویق افتادن 
مس��ابقات این فصل، سرش ش��لوغ تر از این حرف ها باشد که بخواهد 
داستانی تازه را به رشته تحریر درآورد. با این حال گویی اینطور نیست 
که می شنویم، آقایان مسئول در ساختمان سیاهرنگ خیابان سئول به 
جای فراهم کردن شرایط برای برپایی لیگ نوزدهم در پی دردسرهای 

تازه و البته پرحاشیه هستند!
یکی از قوانین AFC و فوتبال حرفه ای، بلیت فروش��ی توس��ط خود 
باشگاه هاست. مس��ئله ای که همواره در فوتبال ایران چالشی جدی، 
پردردسر و صدالبته با ابهامات زیادی در خصوص فسادهای مالی مواجه 
بوده، حاشیه ای که گویا قرار اس��ت این فصل نیز یکی از داستان های 
پردردسر لیگ نوزدهم باشد، وقتی فدراسیون به دلایلی نامعلوم اصرار به 
گرفتن امتیاز بلیت فروشی از باشگاه ها و واگذاری آن به شرکتی نامعلوم 
دارد که البته بدون شک برای آقایان تصمیم گیرنده خیلی هم غریبه 

نیست که حاضرند بابت آن خود را به چاه بیندازند.
طبق آیین نامه قدیمی لیگ از کل درآمد بلیت فروشی 5درصد سهم لیگ، 
5درصد سهم هیئت فوتبال استان و 10درصد هم سهم فدراسیون کم  
می شد و مابقی مبلغ 70درصد به میزبان و 30درصد نیز به مهمان تعلق 
می گرفت، اما بعد از اصلاح آیین نامه، باشگاه هایی که خود بلیت فروشی 
می کردند بعد از کسر سهم سازمان لیگ، مابقی پول را می توانستند صرف 
امورات تیم و باشگاه کنند، درست مطابق قوانین فدراسیون فوتبال آسیا، 
اما حالا در شرایطی که انتظار می  رود فدراسیون درصدد تلاش برای حل 
مشکلات امنیتی باشگاه ها برای برگزاری لیگ جدید باشد، آقایان گویی 
قصد دارند با تصمیمات عجیب و دور از انتظار، استارت حاشیه های تازه ای 

را بزنند که پیشتر نیز تجربه آن را داشتند!
بلیت فروشی در فوتبال ایران همواره داستان ها، حاشیه ها و فسادهای 
مالی فراوانی به دنبال داشته تا جایی که شهریورماه دو فصل قبل بود 
که سایت باشگاه پرسپولیس در بیانیه ای رسمی از هوادارانش خواست 
تا در دیدار این تیم مقابل پیکان به هیچ عنوان به صورت الکترونیکی 

بلیت خریداری نکنند.
در واقع تخصیص 35 درصد از درآمدهای حاصل از بلیت فروش��ی به 
شرکت برهان مبین، مجری بلیت فروشی مسابقات انتقادات زیادی را 
نسبت به عقد این قرارداد 11 ساله ایجاد کرده بود و سازمان لیگ نیز به 
دلیل نوع قرارداد منعقد شده توانایی واگذاری کامل بلیت فروشی ها را 
به باشگاه ها، به خصوص سرخابی ها نداشت، چراکه در این صورت باید 
مبلغ هنگفتی را به عنوان ضرر و زیان می پرداخت، آن هم در حالی که 
تاج مهرماه 92 تأکید کرده بود که بلیت فروش��ی بازی های استقلال و 

پرسپولیس به این دو باشگاه واگذار می شود.
البته دو سال پیش که ش��ایعه فساد ش��رکت برهان مبین  انتقادهای 
فراوانی را در پی داشت، علیپور رئیس کمیته  صیانت از سلامت فوتبال 
مدعی شد قرارداد این شرکت با فوتبال ایران ترکمانچای نیست، اما عدم 
شفافیت مالی در زمینه بلیت فروشی الکترونیکی فوتبال را با حاشیه های 
فراوانی درگیر کرد. حاش��یه هایی که با تصمیمات تازه آقایان گویا قرار 
است بار دیگر در لیگ نوزدهم هم یقه فوتبال را بگیرد و زمینه ساز فساد 
تازه ای در فوتبال ایران باشد، چراکه بعد از گذشت دو سال از آن اتفاقات 
تلخ، فدراسیون فوتبال دوباره تصمیم به واگذاری امتیاز بلیت فروشی 
الکترونیکی باشگاه ها به ش��رکتی خاص را گرفته است. تصمیمی که 
اگرچه پرسپولیسی ها به شدت علیه آن قد علم کرده اند و مدعی هستند 
که قصدی برای تمکی��ن از آن ندارند، اما این موضوع س��ؤال مهمی را 
مطرح می کند و آن اینکه مگر فدراس��یون پیشتر از این تصمیم گیری 
ضربه ای سخت نخورده که بار دیگر تصمیم گرفته امتیاز بلیت فروشی را 

از پرسپولیس و استقلال  بگیرد و آن را به شرکتی ثالث واگذار کند؟
 کاری که بدون تردید حاش��یه های فراوان و صدالبته فساد بسیاری را 
به دنبال خواهد داشت، اما پرسش مهم تر این است که چه دلیلی دارد 
فدراسیون در شرایطی که باید به فکر مهیا کردن شرایط برای برگزاری 
لیگ نوزدهم باشد، خود را با چنین تصمیمات پرچالش و پرحاشیه ای 

درگیر کند و زیر سؤال ببرد؟! 
آیا فدراس��یون از این قرارداد س��ودی می برد که در چنین مقطع 

حساسی حاضر به قرار دادن خود رو در روی باشگاه هاست؟

پيام مردم سوريه 
 به خانواده  
 شهيد مدافع 
حرم رسيد


